
pagina ons kenmerk
1 DRCONCEPT

B en W-voorstel

portefeuillehouder begrotingsprogramma draagt bij aan Global Goal(s)
G. Hofstede 3 Gebiedsontwikkeling 9 Industrie innovatie en 

infrastructuur

b en w-vergadering agendapunt bijlage(n)

rol raad

Ter kennisneming

onderwerp
Eenrichtingsverkeer Noorder Parallelweg ter hoogte van de Lidl in Velp

INHOUD VOORSTEL
Instemmen met het voorstel om het huidige eenrichtingsverkeer in de Noorder Parallelweg, omwille van 
de verkeersveiligheid rondom de spoorweg Nordlaan, in stand te houden.

1 Wat is de aanleiding?
Sinds de komst van de Lidl is de situatie met het verkeer rondom de spoorwegovergang een punt van 
zorg. Na meerdere signalen van verkeersonveilige situaties en een buurtconsultatie is in de Noorder 
Parallelweg eenrichtingsverkeer ingevoerd. Daarna hebben vooral de bewoners van de Middellaan de 
verkeershinder van bezoekers aan de Lidl bij ons onder de aandacht gebracht.
Voor dit probleem zijn wij als gemeente samen met bewoners van de Middellaan op zoek gegaan naar 
aanpassingen ter hoogte van de Nordlaan. Verschillende scenario’s zijn bedacht, maar een oplossing 
is niet gevonden zonder de verkeersveiligheid rond de spoorwegovergang te verslechteren. In dit 
voorstel wordt u gevraagd er mee in te stemmen dat de huidige situatie met het eenrichtingsverkeer 
gehandhaafd blijft. 

2 Wat is het bestaand beleid c.q. kader?
Om de veiligheid rondom spoorwegovergangen zo veel mogelijk te garanderen staat Prorail geen 
(nieuwe) aansluitingen toe op een afstand van minder dan 27 meter van de spoorwegovergang. Dit 
om de zogenaamde valstriksituatie op het spoor te voorkomen, waarbij verkeer op de overgang stil 
komt te staan doordat het verkeer kort na de overweg niet verder afgewikkeld wordt.

3 Wat willen wij bereiken op de genoemde Global Goal(s)?
Bijdragen aan een duurzame, bereikbare en veilige infrastructuur. 
Doel 9: Innovatie en infrastructuur: Maatregelen nemen die een veilige afwikkeling van het verkeer zo 
veel mogelijk garanderen.

4 Wat gaan wij ervoor doen?
De bewoners hebben de wens geuit om het huidige eenrichtingsverkeer op te heffen.
Om het eenrichtingsverkeer te kunnen opheffen dient de aansluiting van de Noorder Parallelweg op de 
Nordlaan breder te worden gemaakt. Door deze verbreding van de weg vormt het verkeer dat de 
Noorder Parallelweg wil inrijden geen verkeersonveilige situaties meer op de spoorwegovergang, als 
er tegelijkertijd ook verkeer uitkomt vanaf de Lidl. Doordat niet gelijktijdig de Noorder Parallelweg kan 
worden in- en uitgereden, staat het inrijdend verkeer stil op en direct na de spoorwegovergang. Dit 
plan om te verbreden is verder uitgewerkt en moest worden voorgelegd aan Politie en ProRail. Zij 
adviseerden een onafhankelijk uitgebreid onderzoek naar de verkeersveiligheid van de 
spoorwegovergang uit te voeren. Dit onderzoek heeft eind 2018 plaatsgevonden. Uit dit onderzoek 
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komt naar voren dat de verkeersveiligheid door het opheffen van het bestaande eenrichtingsverkeer 
verslechtert, zelfs met de verbreding van de Noorder Parallelweg.

Veiligheid voorop
Als gemeente zoeken wij altijd naar de beste oplossing waarbij veiligheid voor iedereen altijd 
voorop staat. Helaas blijkt in dit geval dat het opheffen van het eenrichtingsverkeer van de 
Noorder Parallelweg te grote veiligheidsrisico's met zich meebrengt. 
Uit de risicoanalyse blijkt dat alleen het opheffen van het eenrichtingsverkeer is te overwegen als er 
een drietal extra maatregelen worden getroffen. Het gaat hierbij om:

1. het verbieden van het inrijden van de tegenover de Noorder Parallelweg gelegen 
Rozenhagelaan, wat een zeer grote impact heeft voor deze wijkbewoners, 

2. het verkleinen van de middengeleider, die recentelijke is verbreed voor het veilig kunnen 
oversteken van de Nordlaan,

3. het aanleggen van een middengeleider in de Noorder Parallelweg. 

Deze drie maatregelen hebben te grote negatieve consequenties voor de verkeersafwikkeling en 
leefbaarheid van de wijk en worden niet overwogen. Daarbij heeft Prorail sowieso bedenkingen bij de 
uitkomsten van dit onderzoek, omdat iedere verkeerstoename op dit drukke kruisunt nabij de 
spoorwegovergang ten koste gaat van de veiligheid. 

Afsluitend overleg november jl.
In november van het afgelopen jaar heeft er tussen wethouder Hofstede en een afvaardiging van 
bewoners van de Middellaan nog een gesprek plaatsgevonden. In de voorbereiding op dit overleg is er 
nog een nieuwe variant gemaakt, die wel bij Prorail op goedkeuring kon rekenen. Voor deze variant 
was het nodig om het parkeerterrein van de Lidl te wijzingen. De Lidl heeft niet ingestemd met deze 
variant. Verder zijn tijdens dit overleg de kaders besproken zoals deze door onze partners Prorail, Lidl 
en de Politie zijn gesteld en zijn er geen andere haalbare oplossingen naar voren gekomen. De 
conclusie is getrokken dat na alle inspanningen om een verbeteringen van de verkeerssituatie voor de 
bewoners Middellaan te vinden, deze niet is gevonden. Het dossier kan hiermee tot een afronding 
komen.

5 Wat zijn de financiële consequenties?
Dit voorstel heeft geen financiële consequenties.

Inzicht verloop beschikbaar 
budget

Structureel/ 
incidenteel

2019 2020 2021 2022

Budget
Af: aangegane verplichtingen
Bij: inkomsten
Beschikbaar
Gevraagd budget
Restant budget nog 
beschikbaar

6 Wat zijn de risico’s?
Het risico op ongevallen is met het volgen van het advies van Prorail en Politie het kleinst. 

7 Wat is het draagvlak voor dit voorstel?
De bewoners van de Middellaan vinden de uitkomst dat het eenrichtingsverkeer in stand blijft 
teleurstellend. Zij zijn van mening dat de toename van het verkeer in de 30 km zone waar hun straat 
onderdeel van is, ook een risico is. Dit risico staat echter met de beperkte toename van het verkeer 
niet in verhouding tot de risico’s en gevolgen van een ongeval op de spoorwegovergang Nordlaan. 

8 Hoe en met wie wordt er gecommuniceerd?
Door middel van bijgevoegde brief worden de bewoners op de hoogte gebracht van uw besluit. De 
bewoners van de Nordlaan zijn op 18 april 2019 tijdens een bewonersavond voor de buurt op de 
hoogte gebracht van dit voorstel en konden zich hierin vinden. Alleen de bewoners van de Middellaan 
hadden de behoefte om met ons nog een poging te ondernemen om een oplossing te vinden.
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9 Wordt er een evaluatie uitgevoerd?
Nee, de situatie wordt wel doorlopend in de gaten gehouden. Kort na de komst van de Lidl in 2013 
zijn er dusdanig veel ernstige signalen bij ons binnengekomen dat er zich onveilige situaties 
voordeden, dat ingrijpen noodzakelijk was. Na die tijd zijn er geen meldingen meer geweest van 
onveilige situaties bij het gelijktijdig in- en uitrijden van de Noorder Parallelweg. Wat wel een punt 
van aandacht blijft is het handhaven van het eenrichtingsverkeer en hier wordt door onze collega’s 
van handhaving voldoende op ingezet.

De Steeg, 


